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A NYELVEKEN SZÓLÁS ÁLDÁSA 

Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege  

Krisztus Szeretete Egyház Budapest, 2018. október 14. 
 

Hisszük, hogy kész van a szívetek, hogy befogadjátok az üzenetet. Ma egy olyan üzenetet 

hoztam, amit talán furcsállni fogtok, mert ma a nyelveken szólás áldásáról szeretnék tanítani. 

Van egy adósságom, pünkösd napján itt elhangzott a savuót ünnep, tehát a zsidók savuótja, ez 

a mi pünkösdünk. Akkor Isten kegyelméből itt szolgálhattam, és nem volt már idő arra, hogy 

a nyelveken szólásról beszéljünk, csak megemlítettem. Én azt hiszem, hogy ez sokkal több 

szerepet kell, hogy játsszon az életünkben és a szolgálatunkban. Bár mi itt ebben a gyüleke-

zetben rengeteget imádkozunk nyelveken, rengeteget szólunk nyelveken, de azt hiszem, mégis 

kaphatunk Isten Igéjéből még bővebb kijelentést erről. Hiszen sokkal nagyobb mélysége van 

annak, mint erről elsőre gondolnánk.  

Tudjuk nagyon jól, hogy az első megtapasztalása egy hívőnek, egy kereszténynek az, 

hogy újjászületik, új teremtés lesz. Mi Ábrahám áldásainak vagyunk az örököse a Krisztus 

Jézusban. Ez a mi keresztény hitünk. Mi az ábrahámi szövetségbe nem a test körülmetélése, 

hanem a szív körülmetélése által kerültünk bele. Az első megtapasztalás az, hogy bekerülünk 

Krisztus Testébe. Ezt mi úgy hívjuk, hogy újjászületés. Új teremtéssé kell, hogy váljunk. 

Miután ezt megtörtént, miután bekerültünk Krisztus Testébe és új teremtések lettünk, akkor 

be tudunk töltekezni Szent Szellemmel. Ez az ószövetségben nem volt lehetséges. Nem volt 

lehetséges egy pogány számára, illetve az ószövetségi emberben sem lakott Isten Szelleme, 

hanem a prófétákon, királyokon, és a papokon keresztül vezette őket Isten Szelleme.  

A Szent Szellem személyének fontosságáról szeretnék ma beszélni. A Szent Szellem 

legelső ajándékáról, ami pünkösd napján kitöltetett, a nyelveken szólásnak áldásáról fogok ma 

szólni. Azoknak szeretnék segíteni ezzel az üzenettel, akik küszködnek az életük különböző 

területein. Többen elfelejtették a Szent Szellem személyének fontosságát. Teljesen 

kiszorították a keresztény életükből a Szent Szellem erejét, és a Szent Szellem nélkül a saját 

erejükből, a saját teljesítményükkel szeretnének sikerre jutni. Nagyon sokan még mindig nem 

mérték föl Isten Szellemének fontosságát. A Biblia tanítja, hogy a betű megöl, a Szellem az, 

ami megelevenít. Nagyon sokan elmentek csak a betű irányába, és ahhoz, hogy előbbre 

jussunk, hogy gyarapodjunk, hogy növekedjünk, az egyedül Isten Szelleme által lehetséges. 

Tehát növekednünk kell szellemben, és növekednünk kell a Szent Szellemmel való közössé-

günkben. Nézzük meg az Apostolok cselekedetei 2,4 igeversét. Nézzük meg a keresztény 

pünkösdöt, hogy mi történt akkor.  

Apostolok cselekedetei 2,1–4.  

1. És mikor a pünkösd napja eljött, mindnyájan egyakarattal együtt valának.  

Tudjuk azt, hogy Jézus meghagyta nekik, hogy ne menjenek el addig Jeruzsálemből, amíg 

el nem küldi az Atyának az ígéretét, erről az Ószövetségben Joel próféta könyvében 

olvashatunk. 

2. És lőn nagy hirtelenséggel az égből mintegy sebesen zúgó szélnek zendülése, és 

eltelé az egész házat, ahol ülnek vala.  

3. És megosztott tűzlángnyelvek jelentek meg előttük, és üle mindenikre azok közül.  

4. És megtelének mindnyájan Szent Szellemmel, és kezdének szólni más nyelveken, 

amint a Szellem adta nékik szólniuk.  

Nézzük meg, mi történt. Tudjuk nagyon jól, hogy a keresztény pünkösd pontosan egybe-

esik a zsidó pünkösddel, és tudjuk, hogy a zsidó pünkösd a három ünnepek egyike, amikor 

minden zsidó férfinak fel kell menni Jeruzsálembe. Ez pontosan Isten időzítése volt. Amikor 

kitöltetett a Szent Szellem, akkor egy természetfölötti jelenség történt. Mindenki észlelte ott 

Jeruzsálemben, hogy valami rendkívüli dolog történt. Mi az első ajándéka a Szent 

Szellemnek? Amikor betöltekeztek Szent Szellemmel, elkezdtek nyelveken szólni. Más 

nyelveken szólni, vagy idegen nyelven szólni.  
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Itt föltesszük mindjárt a kérdést, hogy Isten miért pont ezt az ajándékot adta legelőször? 

Sokan ma azt mondják, hogy a nyelveken szólás, vagy mi hívjuk nyelvek imájának, az nem 

annyira fontos, nem annyira számít. Pünkösdkor a nyelveken szólás volt az első ajándék.  Mi, 

keresztények az eklézsia születésnapját is ünnepeljük pünkösdkor. Számomra érthetetlen, 

hogy még mindig botránykő a nyelveken szólás, és nagyon sokan nem értik ennek a 

jelentőségét. Egy dolgon kell tényleg elgondolkodni, hogy Isten ad-e olyan dolgot, ami nem 

az Atyát magasztalja? Ami nem Jézust magasztalja? Ami nem Istent dicsőíti meg? Miért 

gondolják sokan, hogy ez így van? Nézzük a továbbiakban. Látjuk, olvassuk az Apostolok 

cselekedeteit, vagyis a Szent Szellem cselekedete is lehetne ennek a címe, az emberek adták a 

fejezetek címét. Végig arról szól, amikor újjászületnek, amikor befogadják Krisztust a 

szívükbe, és betöltekeznek Szent Szellemmel, minden esetben a Szent Szellemmel való 

betöltekezés egyik jele a nyelveken szólás. Bárhol, amikor betöltekeznek Szent Szellemmel, 

akkor nyelveken szólnak.  

Ahogy készültem erre az alkalomra, megnéztem, hogy miket írnak mások. Nagyon sokan 

ezt úgy aposztrofálják, hogy ez csak egy egyszeri megtapasztalás. Jézus beteljesítette az 

ígéretét, amit megígért Joel prófétán keresztül, és akkor itt vége. Ez egy olyan egyszer 

használatos ajándék. Ad nekünk ilyet Isten? Egyszer használjuk, azután kidobjuk. Utána 

semmire nincsen szükségünk. Biztos, hogy Isten nem ad nekünk ilyet. Isten céllal adta az 

elsőnek a nyelveken szólást.  

Nézzük meg, mi történt, miután kitöltetett a Szent Szellem. A múlt alkalommal már 

említettem, hogy amikor a törvényt kapták, azon a napon Isten népével egy tragédia történt; 

3000 ember halt meg a pusztában. Mi történt akkor, mikor a Szent Szellem kitöltetett? Péter 

első prédikációjára 3000 ember kapott életet. A Szent Szellem zsidó emberekre töltetett ki. 

Olvassuk Péter apostol prédikációjának egy részét az igeversből: 

Apostolok cselekedetei 2,38. 

38. Péter pedig monda nékik: Térjetek meg és keresztelkedjetek meg mindnyájan a 

Jézus Krisztusnak nevében a bűnöknek eltörlésére; és veszitek a Szent Szellem 

ajándékát. 

Tehát mi volt az első, amikor felismerték, hogy Jézus a Krisztus? Hogy Jézus a Messiás? 

Akkor megtértek. Megtérés a görögben a metanoia. A metanoia azt jelenti, hogy a gondolko-

dás megváltoztatása és visszafordulás. Sokan használják ezt, emberek, hogy mikor tért meg 

valaki. Nem jó ez a szó, mert ha valaki csak megváltoztatja a gondolkodását, vagy 

visszafordul, attól még nem kerül be Isten országába. Tehát bele kell születnünk, Jézus ezt 

világosan elmagyarázza Nikodémusnak.  

János 3,3. 

3. Felele Jézus és monda néki: Bizony, bizony mondom néked: ha valaki újonnan 

nem születik, nem láthatja az Isten országát. 

Egy pogánynak nem megtérni kell, hanem újjá kell születni. Nyilván ez ott kezdődik, 

hogy megváltoztatja a gondolkodásmódját. Tehát veszitek a Szent Szellem ajándékát. Sokan 

eljutnak odáig, hogy megkeresztelkednek Szent Szellemmel, és a Szent Szellem keresztség 

jeleként elkezdenek nyelveken szólni. Akkor mondják, hogy rendben van, betöltekeztünk 

Szent Szellemmel, biztos, hogy betöltekeztünk, ott a jel, mert szóltunk nyelveken! – és utána 

abbahagyják a nyelveken való szólást, a nyelveken való imádságot. Ha megnézzük az 

Apostolok cselekedetei 19. fejezetben, ott is van erről feljegyzés, amikor az efézusi 

tanítványok keresztségéről van szó. Amikor Pál járta a térítői útját, akkor találkozott 

emberekkel, találkozott keresztényekkel, akik a Krisztust hirdették.  

Apostolok cselekedetei 19,1–4. 

1. Lőn pedig azonközben, míg Apollós Korinthusban volt, hogy Pál, eljárván a 

felsőbb tartományokat, Efézusba érkezék; és mikor némely tanítványokra talált, 
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2. Monda nékik: Vajon vettetek-é Szent Szellemet, minekutána hívőkké lettetek? 

Azok pedig mondának néki: Hiszen még azt sem hallottuk, hogy van Szent Szellem.  

3. És monda nékik: Mire keresztelkedtetek meg tehát? Azok pedig mondának: A 

János keresztségére.  

4. Monda pedig Pál: János megtérésnek keresztségével keresztelt, azt mondván a 

népnek, hogy aki utána jövendő, abban higgyenek, tudniillik a Krisztus Jézusban.  

Nézzétek, hogy vannak tanítványok, és vannak mind a mai napig hívők, keresztények, 

akik vettek vízkeresztséget, és nem töltekeztek be Szent Szellemmel. Ha ellapozunk az 

Apostolok cselekedetei 10. fejezetbe, amikor Péter Kornélius házában prédikál. Ugyanis akik 

először úgymond megtértek, akik hívővé, kereszténnyé váltak, azok zsidók voltak, és hosszú 

évekig nem is hirdették a pogányoknak az Evangéliumot. Tudjuk, hogy Péter látást kapott 

Istentől, és Ő mondta, hogy fognak jönni emberek, és menj el velük. Pogány emberek. Végül 

így került Kornélius házához. Kornélius egy százados volt, aki nem volt sem zsidó, sem 

keresztény, de egy istenfélő ember volt. Szerette a zsidókat, szerette Isten népét, imádkozott, 

böjtölt, könyörgött. De mindez nem volt elégséges ahhoz, hogy Istennel élő kapcsolatba 

kerüljön. Azért megparancsolta nekik az angyal, hogy hívják el Pétert, és ő majd fog szólni 

hozzátok olyan Igéket, amely által üdvözültök. Nézzük meg, mi történt, mikor Péter elkezdett 

prédikálni:  

Apostolok cselekedetei 10,44–46. 

44. Mikor még szólá Péter ez Igéket, leszálla a Szent Szellem mindazokra, akik 

hallgatták e beszédet.  

45. És elálmélkodának a zsidóságból való hívek, mindazok, akik Péterrel együtt 

mentek, hogy a pogányokra is kitöltetett a Szent Szellem ajándéka. 

Honnan tudták ezt? Nézzük a következő verset.  

46. Mert hallják vala, hogy ők nyelveken szólnak és magasztalják az Istent.  

Nézzétek meg, amikor valaki befogadja Krisztust, mi történt? Megkeresztelkedtek Szent 

Szellemmel, mi volt az első jel, miután megkeresztelkedtek? Elkezdtek nyelveken szólni. 

Úgy, ahogy a Szellem adta a kiejtést. Mégis olvastam olyan tanulmányokat, hogy a Szent 

Szellem kitöltése és a nyelveken szólás csak egyszeri megtapasztalás volt. Kár, hogy valahol 

elakadt a könyvjelzőjük a Bibliában, mert ha továbblapozzák a Bibliát, ez már 20,30,40,50 

évvel később történt, miután kitöltetett a Szent Szellem. Tehát semmiképpen nem állja meg a 

helyét az az állítás, hogy a nyelveken szólás csak egy egyszeri pünkösdi megtapasztalás. Isten 

nem ad nekünk eldobható ajándékokat, hogy egyszer használd, és utána dobd el. Istennél 

nincs személyválogatás, hogy csak azok kapták, akik a mázlisták, mert pont abban a korban 

éltek, és pont akkor voltak Jeruzsálemben, pont akkor voltak azon a helyen.  

Mindenképpen azt szeretném, ha látnátok az Igéből, hogy folyamatosságról van szó. A 

Szent Szellem az egyik ajándék, ami tulajdonképpen maga után vonja a többit. Sokan még ma 

sem értik, hogy mi a haszna a nyelveken szólásnak. A pünkösd napján a Szent Szellemet a 

nyelveken szólással együtt adta az Isten. Tehát Isten nem ad semmi olyan ajándékot, amit 

nem kellene gyakorolnunk. Többen viszont csak a gyülekezetben imádkoznak nyelveken. 

Vannak, akik ezt a személyes imaéletükben, vagy a személyes keresztény életükben nem 

gyakorolják. Tudjátok, miért nem? Mert nem értik ennek a hasznát. Mivelhogy a nyelvek 

imája egy olyan ajándék, amit nem értünk a fejünkben. Az ember eleve úgy van összerakva, 

hogy nem szeret olyan dolgot csinálni, amit nem ért. Márpedig a nyelveken szólás pontosan 

ilyen, ahol az elménk, az értelmünk kívül esik, és ahol a Szent Szellem veszi át az irányítást. 

Tehát van a nyelvek ajándéka, mint szolgálati ajándék, és a személyes hívő életedben is jelen 

van. Azt hiszem, hogy a legtöbb zavart ez okozza a hívőknél. Külön kell választani a Szent 

Szellem ajándékát [nyelvek nemei és magyarázata 1Kor.12.] és a jelet, ami minden hívőnek 

adatott az ő személyes keresztény életében. Valóban, a Szent Szellem ajándéka nincs meg 

mindenkinek. Mert az ajándék mitől ajándék? Hogy Isten osztogatja, ahogy Ő akarja. Mi az a 
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nyelveken szólás ajándéka? Hallottam Keith Moorenak egy üzenetét, ott kaptam világosságot, 

és utána is néztem ennek. Például az ő gyülekezetébe jöttek lengyelek, akik nem beszélek 

angolul. Tehát abszolút nem értettek angolul. Ez még jó néhány évvel ezelőtt volt. Útmutatást 

kerestek, bementek egy keresztény gyülekezetbe, ahol valaki fölállt, és elkezdett nyelveken 

szólni. Egy helyi gyülekezeti tag. Ez a két lengyel pontosan értette, hogy miről beszélt. 

Ugyanis amikor szólt nyelveken, lengyelül beszélt, és lengyel nyelven kaptak útmutatást. Az 

az ember soha nem ismerte a lengyel nyelvet, talán azt se tudta, hol van Lengyelország. Ez 

egy ajándék. Ez az ajándék az, amikor Isten osztja az ajándékot. Nyilvánvaló a nyelvek 

magyarázata, és van, aki kijelentést kap abból, amit a nyelveken szólás alapján hallott, és 

úgymond lefordítja, és érthetővé teszi.  

Ez volt a problémája Pál apostolnak is a korinthusi gyülekezettel, a múlt alkalommal is 

elhangzott, hogy a korinthusi gyülekezet egy testi gyülekezet volt. Egyébként ajánlom 

figyelmetekbe a múlt heti alkalmat, a múlt heti üzenetet, nagyon csodálatos. Ahhoz, hogy a 

krisztusi jellem ki tudjon bennünk formálódni, ahhoz nagyon nagy szükségünk van a Szent 

Szellemre, hiszen az Ő vezetése, az Ő segítsége nélkül ez nem fog menni. Jézus azt mondta, 

hogy egy segítőt küldök nektek. Egy társat küldök nektek, aki vezetni fog benneteket. Nem 

tudsz egyedül eljutni arra a helyre, ahova kellene, a Szent Szellem ereje, és a Szent Szellem 

segítsége nélkül. Nyelvek imája a személyes életünkben nagyon-nagyon fontos, és rá fogunk 

térni, és meg fogunk nézni a 4Mózes könyvéből az előképet, ahogy a Zsidókhoz írt levélben 

írja az Ige, hogy az ószövetség az eljövendő javaknak csak az árnyéka. Én azért szeretem 

megnézni az előképet is, hiszen az egy nagyobb világosságot, egy nagyobb megértést fog 

nekünk adni. Még előbb egy igevers erejéig lapozzunk el az 1Korinthusi levél 14. fejezetére. 

Egy dolgot szeretnék itt kiemelni: 

1Korinthus 14,2. 

2. Mert aki nyelveken szól, nem embereknek szól, hanem az Istennek; mert senki 

sem érti, hiszen a Szellem által szól titkokat.  

Itt van az, ami problémát okoz nagyon sok embernek, hogy a nyelveken szólás egy 

természetfeletti jelenség, ez nem a mi elménkről, nem a mi gondolkodásmódunkról, nem az 

agyunkról szól, hanem a Szellem által szól titkokat. Miért nem volt lehetséges az 

ószövetségben, hogy nyelveken szóljanak? Az ószövetségben nem volt nyelveken szólás, 

mert nem is lehetett. Miért? Mert az ember még nem volt megváltva, az emberben nem lakott 

Isten Szelleme. Ez az imádság pedig honnan jön? A szellemünkből, aki bennünk lakozik. A 

másik, ami nagyon komoly zavart okoz, és a rossz tanítások, helytelen tanítások miatt van. 

Sokan azt gondolják, hogy a Szent Szellem temploma a szellemünk. Hogy a szellemünk a 

templom, de nem. Nem a szellemünk a templom, hanem a testünk a templom. Ezt majd 

mindjárt még igeversekkel is alá fogom támasztani. Nézzük meg a Márk evangélium végét. 

Most a nyelveken szólásra hoztunk föl példát a személyes imaéletünkben, illetve a Korinthusi 

levél 12. részéből arra is megnézünk példát, amikor a szolgálati ajándékokról van szó, a 

nyelveken szólás kapcsán. Tehát a Márk evangélium 16. fejezetét nagyon jól ismerjük, Jézus 

küldetése, a nagy küldetés, ahogy többen nevezik. Már evangéliumának a legutolsó versei. 

Odalapozzuk a Bibliánkat.  

Márk 16,15–18. 

15. És monda nékik: Elmenvén e széles világra, hirdessétek az Evangéliumot minden 

teremtésnek.  

16. Aki hiszen és megkeresztelkedik, üdvözül, aki pedig nem hiszen, elkárhozik.  

Ez a bizonyos ultimátum, amit Isten adott minden embernek. Nézzük a 17-től, itt nagyon 

fontos: 

17. Azokat pedig, akik hisznek, ilyen jelek követik: az én nevemben ördögöket 

űznek; új nyelveken szólnak. 

Kik? Akik hisznek. Mi az első? Második, új nyelveken szólnak. Utána jön az, hogy: 
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18. Kígyókat vesznek föl; és ha valami halálost isznak, meg nem árt nékik: betegekre 

vetik kezeiket, és azok meggyógyulnak.  

Mi hozza ezt az összes többi ajándékot? Nyelveken szólnak, és utána immunissá válnak a 

gonosznak bizonyos támadásaira. Tehát ebből az igeversből talán még azt is 

megállapíthatnánk, hogy egyfajta védelem is van a nyelvek imájában. Nem írtam föl azt az 

igeverset, de most fölhozta a Szent Szellem,  

Róma 8,9–11. 

9. Ti azonban nem test, hanem Szellem szerint éltek, ha ugyan az Isten Szelleme 

lakik bennetek. Akiben pedig nincs a Krisztus Szelleme, az nem az övé.  

Tehát hogy van élő kapcsolatunk Istennel? Isten Szelleme által. Nekünk közösségünk van 

az Atyával, a Fiúval, és a Szent Szellemmel. Elmúlt néhány alkalommal olvastuk föl János 

17-et, Jézus főpapi imáját, ahol Jézus pontosan ezért imádkozott, még mielőtt megdicsőült 

volna.  

10. Hogyha pedig Krisztus bennetek van, jóllehet a test holt a bűn miatt, a Szellem 

azonban életet ad annak a megigazultság miatt. 

Ki ad életet? A Szellem ad életet a testnek, mi miatt? A mi jóságunk miatt? Valamilyen 

cselekedetek miatt? Nem, hanem a megigazultság miatt. Mert mikor Jézus azt mondta, hogy 

elvégeztetett, akkor mi igazzá tétettünk benne. Igazak vagyunk Isten előtt. Most jön egy olyan 

gyógyulási forma, ami még Jézus szolgálatában sem volt jelen. Ezt egyik reggel adta az Úr 

kijelentésben, éppen mosakodtam, és egyszerűen feljött, hogy van egy olyan módja a 

gyógyulásnak, ami még Jézus szolgálatában sem volt jelen. És az pedig ez, amit most fogok 

fölolvasni: 

11. És ha annak a Szelleme lakik bennetek, aki feltámasztotta Jézust a halálból, 

ugyanaz, aki feltámasztotta Krisztus Jézust a halálból, megeleveníti a ti halandó 

testeiteket is az Ő tibennetek lakozó Szelleme által.  

Ugyanő lakik bennünk, aki Jézust kihozta a halálból. Aki Őt föltámasztotta. Azt mondja 

az Ige, a bennünk levő Szent Szellem élővé, éppé, egésszé teszi, megeleveníti a mi halandó 

testünket is. Mi által? A Szent Szellem által. Tehát a Szent Szellem fontosságát nem lehet 

kihagyni, hogyha áldott életet akarunk élni. Belenéztem keresztény beszélgetésekbe, ahol a 

gyógyulásról volt szó, mégpedig hitből való gyógyulásról. És persze hitre szükség van. Hit és 

szeretet által kapunk mindent. De senki nem említette a Szent Szellem munkáját. Az 

ajándékokat Isten adja, osztogatja, amint akarja. Ezt majd megnézzük az 1Korinthus 12-ben. 

De egyetlen olyan ajándék van, amit mi szabályozunk. Nálunk van a kezdeményezés, nálunk 

van a nyomógomb. Az pedig a nyelvek imája. Tehát a Márk evangéliumában, amit felolvas-

tunk, az pontosan az, hogy a hívőket jelek követik, hogy teljesek vagyunk Szent Szellemmel, 

annak jele, hogy igen, mi tudunk nyelveken szólni. Nálunk van a nyomógomb. Ha vízről 

olvasunk a Bibliában, akkor az általában a Szent Szellem szimbóluma. Ez megjelenik az 

Ószövetségben is. Nézzük meg a Példabeszédek 18,4. igeversét, amely így szól: 

Példabeszédek 18,4. 

4. Mély víz a bölcs ember szájának beszéde, buzgó patak a bölcsességnek kútfeje.  

Mély víz a bölcs ember szájának beszéde. Érdekes dolog, hogy mért adta Isten a nyelvek 

imáját? Nagyon ismert Ige: 

Példabeszédek 18,21. 

21. Mind a halál, mind az élet a nyelv hatalmában van, és amiképpen ki-ki szeret 

azzal élni, úgy eszi annak gyümölcsét. 

Nagyon fontos a nyelvünk. Tehát ahhoz, hogy Isten meg tudjon változtatni bennünket, 

hogy tudjon munkálkodni rajtunk, hogy el tudjuk venni azokat az áldásokat, ahhoz Istennek 

legelőször a nyelvünkkel kellett foglalkoznia. Nem véletlenül adta legelőször a nyelvek 

imáját. Szintén a Példabeszédekben van: 

Példabeszédek 20,5. 
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5. Mély víz a férfiúnak szívében a tanács; mindazáltal a bölcs ember kimeríti azt. 

Nézzük, mély víz a férfiú szívében a tanács. Tehát mindaz, ami a munkádhoz, a házas-

sághoz, a kapcsolataidhoz, a gyarapodásodhoz, az életedhez szükséges, az ott van benned. Ott 

van benned, ott van az a mély víz. Mi az, amit tennünk kell? Ki kell meríteni. Kérdés, hogy 

hogyan merítsük ki? Ez hozza az összes többi ajándékot. Ezért fontos, hogy erről bővebb 

megértést kapjunk.  

Tehát általános ajándékok. Van több ajándéka a Szent Szellemnek, de ez az első ajándék, 

és ez hozza a többi ajándékot. Neked bölcsességet, közbenjárást magadért, másokért, 

családért, jövődért, próféciák a jövőről, Jézus Krisztusról kapott hatalommal való kijelentés, 

dolgok, amiket szeretnél elérni, és látni az életedben. Ez mind ott van bennünk. Ezt mind ki 

kell meríteni. Sokan mondják, hogy a nyelvek imája háború a sötétség erői ellen. Valamilyen 

szinten valóban hatással van rá. Az ördöggel mi nem háborúzunk, mert egy legyőzött 

ellenséggel mit háborúzol? Az ellenség le van győzve, de valamilyen szinten a nyelvek imája 

meghiúsítja a gonosz terveit. Önmagában pihenést, felüdülést jelent. Ad egy csomó olyan 

dolgot, ami egyszerűen megtörténik, csupán ezen egy ajándékkal az életedben. Még nem 

olvastam föl a Róma levelet, de nagy kísértést érzek, hogy odalapozzak, úgyhogy ennek a 

kísértésnek most nem állok ellen. Közben jönnek föl most az igehelyek.  

Róma 8,26–27. 

26. Hasonlatosképpen pedig a Szellem is segítségünkre van a mi erőtlenségünkben. 

Mert azt, amit kérnünk kell, amint kellene, nem tudjuk; de maga a Szellem esedezik 

miérettünk kimondhatatlan fohászkodássokkal. 

Egyedül nem vagy olyan erős. Egyedül nem vagy olyan bölcs, hogy Isten Szelleme, a 

segítő, a tanácsadó, a pártfogó, a vezető, az igazság, a bölcsesség Szelleme, és lehetne tovább 

sorolni. Mert azt, amit kérnünk kell, nem tudjuk, de maga a Szellem esedezik miérettünk, 

kimondhatatlan fohászokkal. Amikor nyelveken imádkozol, nem tudsz téveszteni. Mert az az 

ima nem a te intellektusodból, nem a te ismeretedből jön, hanem Isten korlátlan bölcsességé-

ből fog előjönni. Azt sem tudod, hogy hogyan imádkozz egy helyzet fölött, akkor mit teszel? 

Én már hosszú évek óta hálát adok Istennek, hogy némi megértést kaptam erről, hogy ha 

valamit nem tudok, akkor kihez fordulok? Nem egy másik emberhez, aki maga sem tudja, 

hogy mit tegyen a saját dolgaival. Van valaki, aki bennünk van, a mi Tanítónk, a Szent 

Szellem. Azt mondom: mutasd meg nekem! Te ott élsz bennem. Te mindent tudsz, te mindent 

ismersz. Nekem egy jó megoldásra van szükségem. Nem öt különféle tanácsra, hanem egy jó 

megoldásra. Hol van a tanács? Bennünk van! Bennünk van a tanács. Nézzük tovább: 

27. Aki pedig a szíveket vizsgálja, tudja, mi a Szellem gondolata, mert Isten szerint 

esedezik a szentekért. 

Hallottam valakit, aki azt mondta, hogy a nyelveken szóláshoz csak a prófétálásra van 

szükség. Igen, a prófétáláshoz is szükség van a nyelvek imájára, a nyelveken szólásra, hiszen az 

hozza a többi ajándékot. Tehát nyilván kijelentést tudunk venni. De az egyik legfőbb, az egyik 

legfontosabb ajándék – és nem véletlenül ezt adta Isten elsőnek – a nyelveken szólás. Tudom, 

hogy vagyunk néhányan, akik talán nem annyit imádkozunk nyelveken, nem annyit szólunk 

nyelveken, mint amennyit kellene. Pedig ennek nagyon nagy áldása van, és hogyha nem értjük 

ennek az áldását, akkor talán egy kicsit hajlamosak vagyunk elhanyagolni. Ezért van az, hogy 

sokszor tanácstalanok, erőtlenek vagyunk. Még van ennek más haszna is. Nyilván amikor 

nyelveken imádkozunk, akkor építjük magunkat, de ezt mindjárt meg fogjuk nézni az Igében. 

Valaki egy fórumon írta, hogy az Ószövetségben semmit nem találni a Szent Szellemről. Egy 

kicsit jobban körül kell nézni szerintem, mert van ott bőséggel. Lehet, hogy nem így van leírva, 

hogy Szent Szellem, de Isten semmit nem tett, amit előre ki ne jelentett volna. Mindannak, 

amiről mi itt az Újszövetségben beszélünk, az előképét meg kell, hogy találd az Ószövetségben. 

Ott van! 

Ésaiás 28,11–12. 
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11. Ezért dadogó ajakkal és idegen nyelven fogok szólni e néphez, 

12. Ő, aki ezt mondá nékik: Ez a nyugalom, hogy nyugtassátok meg a megfáradottat, 

és ez a pihenés! És nem akarták hallani! 

Pedig akkor még nem is voltak keresztények. A keresztények sem akarják hallani. Pedig 

valójában mit mond Isten? Ez a nyugalom, és ez a pihenés. A nyelveken szólás nem munka, 

hanem a nyugalom és a pihenés. A nyelveken szólás nem cselekedet. Nem azért imádkozunk 

nyelveken, hogy alkalmassá tegyük valamire magunkat, vagy, hogy azért kapnánk valamit. 

Tehát ne törvényből tegyük ezt, hanem egyszerűen, ha be akarunk menni a nyugalomba, akkor 

nyelveken kell, hogy szóljunk. Ez a világ tele van stresszel, tele van félelemmel. Tudjuk, hogy a 

stressz forrása a kárhoztatás, a bűntudat: nem vagyok elég jó, nem vagyok elég megfelelő. 

Tehát innen jön általában. Egy eléggé rohanó világban élünk, és ez hozza a stresszt. Ilyenkor az 

emberek különféle módokat alkalmaznak a stressz ellen. Elmennek meditálni, jógázni, has-

táncolni, elmegy a patikába, vesz gyógyszert, de létezik egy olyan stresszoldó, ami senkinek 

nincs meg, csak keresztényeknek. Ha valaki hallgat minket most a neten, és még nem hívő, 

vagy nem keresztény, akkor elmondom, hogy van egy nagyon jó módszerünk a stressz ellen: a 

nyelveken szólás! Mert ezt csak hívők kapják, csak keresztények, az újbort az új tömlőbe töltik, 

újjászületett hívők kapják. Amikor elkezdesz nyelveken imádkozni, akkor jön a nyugalom, mert 

azt mondja az Ige, hogy ez a nyugalom, ez a pihenés. Amióta megtaláltam ezt az igeverset, 

azóta gyakorolom. Ki az, akit nem húznak fel kint a világban? Ki az, aki soha nem lesz ideges? 

Ki az, aki soha nem lesz dühös? Amikor bevágnak az autóval eléd, és egyéb élethelyzetekben, 

mi a megoldás? Imádkozz nyelveken! Próbáld ki! Imádkozz tíz percet nyelveken, és egyszerűen 

le fogsz nyugodni. Ezt mindannyiunknak gyakorolni kell! A stressz óriási károkat okoz fizikai 

szinten is a testünkben. Az elmúlt alkalommal volt erről szó, hogy nem is tudom, hány fajta 

betegséghez kötik a stresszt, mint kiváltó okot. Bizony, nekünk van egy csodálatos stresszol-

dónk. Mert a nyelveken szólás maga a pihenés. Ezt az Ésaiásban olvastuk, de megvan ennek 

természetesen az újszövetségi megfelelője is. Az 1Korinthus 14-ben ír róla Pál apostol. 

1Korinthus 14,21–22. 

21. A törvényben meg van írva: Idegen nyelveken és idegen ajkakkal szólok e néphez, 

és így sem hallgatnak rám, azt mondja az Úr. 

A nyelveken szólás jelül van. 

22. A nyelveken szólás tehát jelül van, nem a hívőknek, hanem a hitetleneknek; a 

prófétálás pedig nem a hitetleneknek, hanem a hívőknek. 

Itt van a másik. Pál apostol írt a korinthusi gyülekezetnek a nyelveken szólás rendjéről. 

Nagyon sokan úgy gondolják, hogy Pál azt mondja, hogy ne szóljatok nyelveken a gyüleke-

zetben! Eléggé testi keresztények voltak a korinthusiak. Bejöttek a gyülekezetbe, és elkezdtek 

nyelveken kiabálni, és nyelveken beszélni. Pál pontosan arról beszél nekik, hogy nem kell az 

idegenek előtt, az avatatlanok előtt ilyen dolgot tenni, hanem a gyülekezetben – azt mondja Pál 

– inkább szólok értelemmel, minthogy nyelveken. Mert a kívülállók azt hiszik, hogy őrjöngtök. 

Nagyon nagy botránykő a nyelveken szólás, főleg olyan embereknek, akik még nem ismerik, 

akik még nem tapasztalták meg ezt. Igazából ez olyan, mint a biciklizés. Nem tudsz úgy meg-

tanulni biciklizni, hogy elmondom neked, hogyan kell biciklizni. Vagy zongorázni. Elmondom 

neked, hogy megfelelő időben leütöd a megfelelő billentyűket. Ez ilyen egyszerű, de ez akkor 

fog megtörténni veled, hogyha gyakorlod.  

Pontosan ugyanilyen a nyelveken szólás. Amikor betöltekezel Szent Szellemmel, amikor 

megkapod a Szent Szellem keresztséget, alámerítkezel a Szent Szellemben, akkor jön a 

késztetés, és egyszerűen ki kell mondani a szavakat. Lehet, hogy először dadogni fogsz, nem 

jönnek a szavak. Te vagy tökéletesen biblikus, amikor dadogsz, mert „dadogó ajakkal szólok e 

néphez”. A nyelveken szólásnak az a módja, hogy egyszerűen el kell kezdeni, el kell kezdeni 

nyelveken imádkozni. Ha valaki be akar töltekezni Szent Szellemmel, szeretne nyelveken 
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imádkozni, akkor meghívjuk a gyülekezetbe, mert itt be fog tudni töltekezni Szent Szellemmel, 

és el tud kezdeni nyelveken imádkozni. Mi ezt gyakoroljuk kezdettől fogva.  

Nagyon nagy áldástól fosztják meg magukat azok az emberek, azok a gyülekezetek, akik ezt 

nem gyakorolják. Isten nem ad hiábavaló ajándékokat, ez volt a legelső. A fáradt emberek 

általában bolondságokat csinálnak. Nem jó, ha valaki fáradt, ha stresszes, tehát mindenféle-

képpen be kell, hogy menjünk a nyugodalomba. Ez a nyugodalom. Ha stresszes vagy, akkor ne 

a patikába menjél, hanem az imaszobádba – azt tudom javasolni –, és kezdj el imádkozni 

nyelveken! Itt a gyülekezetben mindenki imádkozik nyelveken, és ha nem, akkor az alkalom 

végén betöltekezhet Szent Szellemmel. A János 7,37-ben Jézus szavait olvassuk. Itt van a 

sátorok ünnepének a végén, a szukkot ünnepén. A múlt héten lett vége a sátorok ünnepének, 

most ünnepelték. 

János 7,37–39. 

37. Az ünnep utolsó nagy napján pedig felálla Jézus és kiálta, mondván: Ha valaki 

szomjúhozik, jöjjön én hozzám, és igyék. 

38. Aki hisz én bennem, amint az Írás mondotta, élő víznek folyamai ömlenek annak 

belsejéből. 

Ezt meg is magyarázza. 

39. Ezt pedig mondja vala a Szellemről, akit az Őbenne hívők vesznek majd: mert még 

nem adatott a Szent Szellem; mivelhogy Jézus még nem dicsőítteték meg. 

Azt mondta Jézus, hogy jöjjetek énhozzám – most nem azt mondja, hogy akik megfárad-

tatok, megterheltettetek, és én megnyugosztalak titeket, egyébként közvetve ez is kapcsolódik a 

nyelvek imájához. Ha valaki énhozzám jön, igyék. Aki hisz énbennem, élő víznek folyamai 

ömlenek annak belsejéből. Mit olvastunk a Példabeszédekből? Azt, hogy kimeríti a benne lévő 

forrást a bölcs ember. Mert ott van a szellemünkben minden, amire szükségünk van. Nézzük 

meg egy kicsit az Ószövetséget és az élő vizet. Ahogy lapozgattam és keresgéltem, megtaláltam 

Mózes 4. könyvében.  

A vizet az ószövetségben tisztogatásra használták. Tiszta víz, élő víz. A szennynek a 

lemosására, sőt, a tisztátalanokra kellett hinteni. Majd mindjárt felolvassuk ezt a részt a vörös 

tehénről, hogy hogyan történtek ezek a szertartások. A szenny és a betegség, a tisztátalanság, 

ezek úgymond szinonimák, tehát paralel vannak egymással. Az Újszövetségben – most nem 

lapozzuk oda a Bibliát –, a Lukács 5-ben Jézushoz odamegy egy poklos ember, és mondja, 

hogy: Ha akarod, megtisztíthatsz engem. Érdekes módon Jézus nem azt mondta, hogy gyógyulj 

meg, hanem azt mondta: Tisztulj meg!  És megtisztult a poklosságtól. A zsidók számára egy 

folyamatos teljességet, egy folyamatos mentességet, egy folyamatos tisztaságot jelent a víz. A 

zsidó mentalitásban, a zsidó gondolkodásban ez jobban jelen van, mint mi azt gondoljuk.  

 A János evangélium 4,10-ben olvassuk, hogy a tanítványok elmentek vásárolni, Jézus 

ottmaradt Jákob kútjánál, és ott találkozott egy szamáriai asszonnyal, akitől inni kért.  

János 4,9–10. 13–14. 

9. Monda azért néki a samariai asszony: Hogy kérhetsz inni zsidó létedre én tőlem, aki 

samariai asszony vagyok?! Mert a zsidók nem barátkoznak a samariaiakkal. 

10. Felele Jézus és monda néki: Ha ismernéd az Isten ajándékát, és hogy ki az, aki ezt 

mondja néked: Adj innom! te kérted volna őt, és adott volna néked élő vizet. 

Figyelj! Azt mondja, hogy „Isten ajándékát”. Itt már célzott a Szent Szellemre.  

13. Felele Jézus és monda néki: Mindaz, aki ebből a vízből iszik, ismét megszomjazik: 

14. Valaki pedig abból a vízből iszik, amelyet én adok néki, soha örökké meg nem 

szomjúhozik; hanem az a víz, amelyet én adok néki, örök életre buzgó víznek kútfeje lesz 

őbenne. 

Hálát adunk Istennek! Amikor betöltekezünk Szent Szellemmel, akkor Isten Szelleme 

megelégít bennünket. Ez hozza a változást az életünkben. Amikor teljesek vagyunk Szent 

Szellemmel, akkor a világi kívánságoknak kevés hely marad. Akkor nem úgy akarjuk elérni a 



 

 9 

teljességet, a boldogságot, a világi kívánságok útján. Az alkohol, a kábítószer és hasonlók nem 

tudnak megelégíteni. Nézd meg, ennek az asszonynak, akivel Jézus beszélgetett, már az ötödik 

férje volt. Még csak nem is volt a férje az ötödik. Jézus ezt pontosan elmondta neki. Azt 

mondta, hogy az a víz, amit én fogok adni neked, az meg fog téged elégíteni. A Szent Szellem 

teljessége nélkül nem tudunk teljesek lenni, és nem tudunk megelégedettek lenni. 

Most menjünk a 4Mózes könyvére. A zsidó rendtartásban, szertartásban ez a törvénynek a 

rendelése volt. 

4Mózes 19,2. 5–9. 13. 17–18. 

2. Ez a törvény rendelése, amelyet parancsolt az Úr, mondván: Szólj Izrael fiainak, 

hogy hozzanak hozzád egy veres tehenet, épet, amelyben ne legyen hiba, amelynek nyakán 

iga nem volt. 

Mit sejttet ez velünk? Egy előkép. A vörös tehén Jézus előképe, aki tökéletes volt, akiben 

nem volt hiba. Nem volt iga alatt, tehát soha nem volt szolgaság alatt. Szintén egy előkép, 

szintén egy jelkép. A lényeg az, hogy ezt a vörös üszőt teljesen hamuvá kellett égetni. Ez volt a 

lényeg, a hamu. Mi a hamu? Egy folyamatnak a befejezése, szinonima azzal, hogy elvégeztetett. 

Tehát a hamu. Itt megint megtaláljuk az előképeket. Mind itt van benne. 

5. Azután égessék meg azt a tehenet az ő szemei előtt; annak bőrét, húsát és vérét a 

ganéjával együtt égessék meg. 

6. Akkor vegyen a pap cédrusfát, izsópot és karmazsint, és vesse a tehénnek égő részei 

közé. 

7. És mossa meg a pap az ő ruháit, az ő testét is mossa le vízzel, és azután menjen be a 

táborba, és tisztátalan legyen a pap estvéig. 

8. Az is, aki megégeti azt, mossa meg az ő ruháit vízzel, és az ő testét is mossa le vízzel, 

és tisztátalan legyen estvéig. 

9. Valamely tiszta ember pedig szedje fel annak a tehénnek hamvát, és helyezze el azt a 

táboron kívül tiszta helyre, hogy legyen az Izrael fiai gyülekezetének szolgálatára a 

tisztulásnak vizéhez; bűnért való áldozat ez. 

13. Valaki holtat illet, bármely embert aki megholt, és meg nem tisztítja magát, az 

beszennyezi az Úrnak hajlékát; és irtassék ki az az ember Izraelből mivelhogy tisztulás-

nak vize nem hintetett őreá, tisztátalan lesz; még rajta van az ő tisztátalansága. 

Hálát adunk Istennek, hogy ma már nem érvényes ez a törvény. Tehát meg kellett hinteni, 

vizet kellett tenni a hamuba, és az izsóppal meg kellett hinteni, és meg kellett tisztítani. Ezt 

folyamatosan meg kellett tenni. 

17. És vegyenek a tisztátalanért a bűnért való megégetett áldozatnak hamvából, és 

töltsenek arra élő vizet edénybe. 

Itt van az élő víz. 

18. Valamely tiszta ember pedig vegyen izsópot, és mártsa azt vízbe, és hintse meg a 

sátort és minden edényt, és minden embert, akik ott lesznek; és azt is, aki a csontot, vagy a 

megöltet, vagy a megholtat, vagy a koporsót illette. 

Mi jut eszedbe az izsópról? A nyelv. Az izsóp és a nyelv szintén szinonimák. Ugyanis nem 

véletlen, hogy Isten pünkösd napján először a nyelvünkkel foglalkozott, mert az izsóppal, a 

nyelvünkkel hintjük a tiszta vizet. Hogy jön elő belőlünk a víz? A nyelveken szólás által. Tehát 

látjátok, hogy mindennek megvan az előképe. Először jön a nyelveken szólás – ha nézzük a 

Márk 16-ot –, utána jön a kézrátétel, utána jönnek a többiek. Nézzük a Példabeszédek 15,4-et. 

Nagyon érdekes állítás. 

Példabeszédek 15,4. 

4. A gyógyító nyelv az életnek fája; az abban való romlottság pedig a szellemnek 

gyötrelme. 

Nem pontosan így van az eredeti. Azt mondja: A nyelv gyógyulása az életnek fája. Tehát 

többféle fordítás van, és az egyik fordítás így hozza, nem jegyeztem meg, hogy melyik. A 
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nyelved gyógyulása az életnek fája. Ahhoz, hogy mi áldott, tökéletes életet tudjunk élni, ahhoz a 

nyelvünket kellett, hogy Isten megreformálja. Nem véletlenül volt először a nyelveken szólás, 

amit ajándékul kaptak. Hiszen a nyelveken szólás rengeteg más ajándékot vonz maga után. 

Tehát Isten meggyógyította a nyelvünket, hogy kapcsolatunk lehessen az élet fájával. Mi már 

nem a jó és a gonosz tudásának fájáról eszünk – szabad, nem szabad, nem a törvény alatt 

vagyunk –, hanem az élet fájáról, és az élet vize buzog bennünk, és a bölcs ember kimeríti azt. 

Hogyan tudjuk kimeríteni? Az izsóppal, a nyelvünkkel szóljuk Isten tökéletes akaratát, Isten 

tökéletes bölcsességét. Sokkal több van ebben, minthogy csak itt ülünk, és szólunk nyelveken, 

és imádkozunk.  

Sok ember nem érti, sok hívő nem érti, hogy mi ennek az áldása. Azért szántam rá több időt, 

mert ezt egy szóban meg lehet említeni egy vasárnapi prédikációban, de nem tudjuk kimeríteni 

ennek a hasznát, pedig sok-sok olyan hozadéka van, amit talán föl sem fogunk. Hiszen olyan 

dolgokat kérünk, amit nem tudunk. Lapozzunk az 1Korinthus 14-re. 

1Korinthus 14,1–4. 

1. Kövessétek a szeretetet, kívánjátok a szellemi ajándékokat, leginkább pedig, hogy 

prófétáljatok. 

Tehát kövessük a szeretetet. Ez az első, a szeretet. Ki a szeretet? Isten maga a szeretet. Tehát 

ezt úgy is lehetne mondani, hogy kövessük Istent, és ha Istent követjük, ha Isten szeretetét 

követjük, akkor mi is szeretetben járunk. Ahogy Isten maga a szeretet. 

2. Mert aki nyelveken szól, nem embernek szól, hanem az Istennek; mert senki sem 

érti, hiszen a Szellem által beszél titkos dolgokat. 

Tehát közvetlen telefonvonal a mennyel. Tehát nekünk közvetlen telefonkapcsolatunk van 

Istennel. Az a vonal soha nem foglalt, nem drága, nincs szünetjel, tehát bármikor, amikor 

nyelveken szólunk, közvetlenül Istenhez szólunk. Senki nem érti – ezért toporzékol az ördög az 

agyadban, hogy hagyd már abba ezt a baromságot, hagyd abba, és ne imádkozz! –, mert 

pontosan el vannak rejtve Isten tervei a gonosz elől. Senki nem érti. Ha senki nem érti, akkor én 

sem értem, akkor nem érti a szomszédom sem. Egy valaki érti, maga Isten. És nem érti a 

gonosz. Amikor értelemmel imádkozunk, akkor azt a gonosz hallja, és megpróbál a mi terveink 

ellen tenni. De amikor nyelveken szólsz, akkor csak toporzékol, hogy hagyd már abba, mert 

nincs neki betekintése. Ez egy csodálatos eszköz, hogy az ő tervei meghiúsuljanak. 

3. Aki pedig prófétál, embereknek beszél épülésére, intésre és vigasztalásra. 

4. Aki nyelveken szól, önmagát építi; de aki prófétál, a gyülekezetet építi. 

Az a tévhit, hogy amikor nyelveken imádkozunk, az csak a szellemünket építi. Ez nem igaz! 

Ez kirabolja az embereket a reménységből. A gyógyulás reménységéből is. Ezt kiírtam a görög 

szótárból, hogy oikodomeo – felépíteni. A dom, azt tudom szlovák nyelvből is, hogy az 

kultúrház. Tehát ez házat jelent, ez épületet jelent, ez egy építményt jelent. Azt, hogy önmagát 

építi. Ez a szó áll ott, ami egy épületre utal. Azt mondja, hogy: Nem tudjátok-e, hogy a testetek 

a templom? Az „építeni” szó pedig a ház felépítése. Akik sokat imádkoznak nyelveken, építik 

magukat. A Róma 8-ból, amit felolvastam, hogy a bennünk levő Szellem, aki feltámasztotta 

Jézust a halálból, éppé, elevenné teszi a mi halandó testünket is. Tehát, itt nem csak a 

szellemünk épül, hanem az egész testünk, az egész ház. Gyógyulás van benne, áldás van benne. 

Akik sokat imádkoznak nyelveken, fiatalabbnak néznek ki. Jó ránctalanító is, hölgyek, a drága 

kozmetikum helyett lehet nyelveken imádkozni, mert kisimulnak a ráncaid! Bemegyünk a 

nyugodalomba, bemegyünk a békességbe. Ezt mind-mind a nyelvek imája hozza. 

Az 1Korinthus 14,8-ban Pál apostol, miközben fegyelmezi a korinthusi gyülekezetet, azt 

mondta: Hálát adok Istennek, hogy mindannyiótoknál többet szólok nyelveken. Emlékszel Pál 

tövisére? Mit mondott ott Pál? A kijelentés nagysága miatt, hogy el ne bizakodjam, tövis adatott 

a testembe. Honnan jött Pálnak ez a sok kijelentése? A Biblia két szót használ az Igére, van az 

írott Ige, a Logosz, és van a Rhéma. A Rhéma, az az élő Ige, a kijelentett tudás, amikor Isten 

Szelleme kijelenti. Nem csak a betű, ami megöl, hanem a Szellem, ami megelevenít. Tehát Isten 
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Szelleme által kijelentést kapunk, Rhémát kapunk. Kijelentést kapunk a Szellem által. Pál 

apostol nem véletlenül imádkozott ennyit nyelveken. 

1Korinthus 6,19. 

19. Avagy nem tudjátok-é, hogy a ti testetek a bennetek lakozó Szent Szellem temp-

loma, amelyet Istentől nyertetek; és nem a magatokéi vagytok? 

A ti testetek a Szent Szellem temploma. Tehát nem a szellemünk a templom, hanem a 

testünk a templom. A testünket építi Isten Szelleme. Nagyon könnyen össze lehet keverni a 

lelkiismeretünk hangját és a Szellem hangját. Mondjuk, valaki kap kijelentést, hogy minden 

vasárnap délután imádkozni kell, pontosan négy órakor. Ezt kaphatod a Szent Szellemtől. De az 

nem biztos, hogy ez vonatkozik a másikra emberre is. Elmész, és elmondod a másiknak, hogy 

délután négy órakor imádkoznod kell, mert nekem szólt Isten Szelleme, hogy délután négy 

órakor imádkozni kell. Ez nem így működik. Isten Szelleme először is neked ad vezetést. Isten 

Szelleme soha nem kárhoztat. Isten Szelleme útmutatást ad. Kiteszi a zöld lámpát, meg kiteszi 

néha a piros lámpát is. A Szent Szellem nem kárhoztat bennünket. Nagyon fontos dolog az, 

hogy meg tudjuk különböztetni a Szellem hangját.  

A Szellemnek egy másik ajándéka a Szellem kijelentése bennünk. Ez már igei ismeretet 

igényel, hogy meg tudjuk különböztetni, hogy mi van Isten Szellemétől, és mi van a mi 

lelkiismeretünktől. Nagyon sok embert sokszor a lelkiismerete kárhoztatja, és azt hiszi, hogy a 

Szent Szellem volt. Meg kell tudni különböztetni a két dolgot. Mindenkinek van lelkiismerete, 

hívőnek, hitetlennek, pogánynak, mindenkinek van lelkiismerete. Nagyon fontos nem 

összekeverni a Szellem hangját a lelkiismeret hangjával. Megint csak marad a nyelvek imája, 

mert kimerítjük a bennünk levő bölcsességet. 

1Korinthus 14,39–40. 

39. Azért atyámfiai törekedjetek prófétálásra, és a nyelveken szólást se tiltsátok. 

Írja Pál apostol a korinthusi testi gyülekezetnek. 

40. Mindenek ékesen és jó renddel legyenek. 

Egy dologra biztatlak téged is, és magamat is, hogy bármikor, amikor olyan élethelyzetbe 

kerülünk, amit eddig megpróbáltunk hústestből megoldani, a saját erőnkből, a saját 

erőfeszítésünkből megoldani, jó lenne, hogyha ráhagynánk Isten erejére, Isten bölcsességére, és 

Isten képességére. Hiszen Isten Szelleme nélkül semmit nem tehetünk. Semmit, az égvilágon 

semmit. Nézzétek meg: a tanítványok hiába akartak elmenni Igét hirdetni, Jézus azt mondta 

nekik: Addig sehova ne menjetek, amíg a Szent Szellem ki nem töltetik rátok! Hiszen vesztek 

erőt a magasból. Nagyon sokan vannak, akik hívőknek mondják magukat, úgy vannak, mint 

azok a tanítványok, akiket Pál talált, hogy még meg sem keresztelkedtek Szent Szellemmel. 

Mindazt, ami a hozadéka Krisztus munkájának, a kereszten bevégzett munkájának, mindabból 

egy fikarcnyit sem élveznek. Ezért nincsenek gyógyulások a gyülekezetekben, ezért nincsenek 

csodák a gyülekezetekben. Ezért erőtlenek a keresztények, ezért tanácstalanok. Ezért hozunk 

ostoba döntéseket. Ki nem hozott már ostoba döntést? Mindannyian hoztunk. Miért? Mert nem 

Őt kérdeztük meg, aki bennünk van, aki mindent tud, hanem megkérdeztük a szomszédot, ilyen 

tanácsadót, olyan tanácsadót, és bementünk a sűrűbe.  

Isten Szelleme folyamatosan az igazság ösvényén fog vezetni bennünket. Isten Szelleme 

mindig Krisztusról tesz bizonyságot. És Krisztusban felmagasztaltatik az Atya. A Szent Szellem 

nélkül nem tudunk Evangéliumot sem hirdetni, mert a Szent szellem megítéli a világot. Nem a 

keresztényt, hanem a világot a bűn tekintetében. A Szent Szellem nélkül nem tudjuk hirdetni. 

Én nem tudok meggyőzni senki sem arról, hogy Krisztus feltámadt a halálból. Miért? Mert én 

nem voltam ott a keresztnél, de a Szent Szellem ott volt. Ő kihozta a juhoknak nagy Pásztorát a 

halálból. A Szent Szellem ott volt, és bizonyságot tesz. Hálát adunk Istennek a Szent 

Szellemért, és a Szent Szellem ajándékaiért. Ez az ajándék talán az, ami a legjobban elhanyagolt 

Krisztus Testében. Itt az ideje, hogy helyére kerüljön mindez. Hálát adok Istennek, hogy ezt 
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elmondhattam nektek. Nem tudom, hogy segített-e valakinek, nekem mindenesetre jó volt még 

egyszer hallani. Hálát adunk Istennek! Köszönjük az Ő kegyelmét! Köszönjük Istennek! 

 
*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 


